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Tradiční adventní koncert Collegia musica byl plný krásných melodií, písní a příběhů. Velmi pěkné rozloučení 
s rokem 2014 bylo připraveno pod taktovkou  pana Václava Hájka, jenž v nedávné době oslavil významné 
životní  jubileum.  Přejeme mu pevné zdraví,  životní vitalitu, mnoho štěstí a spokojenosti do dalších let. 
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                                  Zprávy z jednání Rady obce č. 02/12/14 (17.12.2014) 
                                                       J. Hahner, E. Buchová 
 
Informace  
1.Společnost REVENGE, a.s., která se zabývá svozem tříděného textilu, zaslala informaci ohledně množství, 
které bylo svezeno z obce Strašice za 3. čtvrtletí roku 2014. V červenci to bylo 874 kg, v srpnu 625 kg a v září 
546 kg. 
2.Diakonie Broumov se na obec Strašice obrátila s žádostí o zavedení plošného sběru použitého ošacení v obci, 
vždy např. 2 x do roka, za účelem poskytnutí darovaného textilu potřebným lidem. Vzhledem k rozšíření sběru 
komerčních firem, došlo k poklesu výběru použitého ošacení. Vzhledem k tomu, že obec Strašice zavedla 
pravidelný svoz pomocí sběrných kontejnerů, je tato žádost považována za bezpředmětnou. 
3.Od ledna 2015 nastoupí po rodičovské dovolené opět stavební technik. Pracovní úvazek bude zkrácen na 
polovinu. 

 
Projednáno 
1. RO projednala zápis z jednání ZO a přijala opatření k realizaci přijatých usnesení. 
Úkoly: 
1. Reagovat na náměty a podněty občanů (sprchy v tělocvičně, signál 493, rozhlas, odvést odpad ze sídliště za 

poštou). 
2. Vypracovat Jednací řád ustavujícího zastupitelstva a Volební řád ustavujícího zastupitelstva a předložit ke 

schválení ZO. 
3. Zaslat vedení ZŠ Strašice oznámení o nově zvolených členech Školské rady. 
4. Sestavit rozpočet obce na rok 2015 a předložit k projednání ZO. 
5. Vytvořit přehled nemovitostí, které obec bude nabízet k prodeji či pronájmu do roku 2017. Přehled vyvěsit 

na web obce Strašice pod odkaz Prodej a pronájem nemovitostí. 
6. Připravit na příští jednání ZO plán rozvoje obce na období 2015-2016 a na začátku každého roku jej 

vyhodnotit. 
7. Připravit podklady ke směně pozemků p.č. 1847/270 a 1847/271. 
8. Reagovat na interpelace členů ZO. 
RO opatření k realizaci usnesení ZO ze dne 3.12.2014 schválila. 
 
2. Nominace do Školské rady – ZŠ Strašice 
Ředitelka ZŠ Strašice zaslala dopis ohledně nominací členů do Školské rady z řad rodičů a zaměstnanců. Za 
rodiče byly do Školské rady nominovány Eva Lexová, Radka Grublová, Jana Sazimová. Za pedagogy byly do 
Školské rady nominovány Monika Kebrlová, Marcela Paulová a Pavla Hrazdilová. Všichni členové s nominací 
vyjádřili souhlas. 
RO vzala nominace členů Školské rady na vědomí. 
  
3. Dodatek č. 4 ke smlouvě o poskytování služeb odvoz TKO – Vodohospodářská společnost Sokolov, s.r.o. 
RO projednala Dodatek č. 4 ke smlouvě o poskytování služeb odvoz TKO mezi Obcí Strašice                               
a Vodohospodářskou společností Sokolov, s.r.o. Smluvní cena za roční svoz odpadu z úpravny vody Strašice činí 
4.440 Kč. 
RO Dodatek č. 4 ke smlouvě o poskytování služeb odvoz TKO mezi Obcí Strašice a Vodohospodářskou 
společností Sokolov, s.r.o. schválila. 
 
4. Žádost o zateplení bytového domu č.p. 525 
RO projednala žádost nájemníků z bytového domu č.p. 525 o zateplení tohoto domu. Důvodem žádosti je snaha 
snížit náklady na vytápění jednotlivých bytů. 
RO nepředpokládá, že by tento dům byl v roce 2015. Žádost bude konzultována se správcem BF. 
RO žádost o zateplení bytového domu č.p. 525 vzala na vědomí.  
 
5. Zpráva ze zasedání Bytové komise  
RO projednala zprávu ze zasedání Bytové komise č. 10/14 ze dne 11.12.2014. Komise doporučila přidělit byty 
žadatelům H. Vinšové, J. Kecovi, J. Jonákovi, J. Sládkovi a po odkupu pohledávky byt p. Telekimu. 
RO zprávu ze zasedání Bytové komise schválila. RO přidělení bytů dle zprávy Bytové komise schválila.  
6. Žádost o převedení nájemní smlouvy – M. Ungr 
RO projednala žádost ohledně převedení nájemní smlouvy na byt v č.p. 460 ze současného nájemce Marka 
Ungra na jeho babičku Vlastu Ungrovou. Žadatel o převod nájemní smlouvy žádá z důvodu, že je většinu týdne 
z rodinných a pracovních důvodů mimo ČR. Správce BF s převodem nájmu souhlasí. Žádost bude předložena 
ještě k projednání bytové komisi. 



RO převod nájmu dle žádosti vzala na vědomí.  
 
7. Žádost o schválení podnájemní smlouvy 
RO projednala žádost o schválení podnájemní smlouvy mezi Alicí Havlovou a Magdalenou Grublovou v bytě č. 
7 domu č.p. 499 po dobu jednoho roku od 1.12.2014. 
Vzhledem k tomu, že RO usnesením č. 16/06/11-14 schválila převod nájmu bytu pana Grubla v č.p. 495 na jeho 
dceru Magdalenu po dovršení 18 let věku, je třeba vyřešit převod nájmu tohoto bytu. Pokud by k převodu bytu 
nedošlo, je třeba byt v č.p. 495 vrátit. Pokud k převodu dojde, jeví se žádost paní Havlové o schválení 
podnájemní smlouvy jako bezpředmětná. Obecní úřad zašle výzvu, kde bude požadovat vysvětlení celého stavu. 
RO žádost o schválení podnájemní smlouvy neschválila. 
 
8. Žádost o pronájem místnosti – J. Stupka 
RO projednala žádost ohledně pronájmu místnosti v bývalých kasárnách za účelem zřízení soukromé posilovny. 
RO žádost o pronájem místnosti neschválila.  
 
9. Žádost o pronájem reklamní plochy – K. Erben 
RO projednala žádost o pronájem reklamní plochy na zábradlí křižovatky U Libuše pro firmu OS Cheznet, která 
poskytuje internetové připojení. 
Vzhledem k tomu, že křižovatka U Libuše je považována za nebezpečné místo z hlediska dopravní situace,      
RO doporučuje umístit reklamu na jiné místo. Pokud bude reklama umístěna na veřejném prostranství, je třeba 
uhradit poplatek dle OZV č. 1/2012. 
RO žádost o pronájem reklamní plochy schválila. 
 
10.Výpověď z nájmu – M. Ungrová 
Nájemce Restaurace Společenský dům doručil dne 1.12.2014 výpověď z nájmu pronajatých prostor v domě č.p. 
652. Výpovědní lhůta činí dle nájemní smlouvy 3 měsíce, pokud se strany nedohodnou jinak. 
Vzhledem k ukončení nájmu bude vypsáno výběrové řízení na nového provozovatele restaurace. 
RO výpověď z nájmu vzala na vědomí. RO ukončení nájemního vztahu dohodou k 31.1.2015 schválila. RO záměr 
pronájmu Restaurace Společenský dům schválila. 
 
11. Žádost o projednání a schválení – RKHA Plzeň 
RO projednala žádost ohledně povolení pořádání VII. ročníku klubových akcí RKHA v AČR Plzeň, které by se 
uskutečnily dle klimatických podmínek v zimní sezóně 2014/15 pod názvem Buzerák ŠOU Strašice- Jízdy by se 
konaly na seřadišti v bývalých kasárnách, přilehlých komunikacích a na hřišti Dukla. Termín akce bude 
dohodnut vždy před pořádáním dané akce. 
RO žádost o povolení pořádání motoristických akcí schválila.  
 
12. Žádost o zapůjčení sálu – JSDH Strašice 
RO projednala žádost o bezplatné zapůjčení sálu ve Společenském domě dne 20.2.-22.2.2015 z důvodu přípravy 
a konání hasičské zábavy jednotky SDH Strašice.  
RO žádost o bezplatné zapůjčení sálu schválila.  
 
13. Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1610/14  
RO projednala žádost o splátkový kalendář na vydané faktury za pronájem zkušebny. Dluh činí 15.393 Kč. 
Žadatel navrhuje měsíční splátku ve výši 1.000 Kč. 
RO žádost o splátkový kalendář schvaluje.  
 
14. Dodatek č. 3 ke smlouvě o výpůjčce 
RO projednala Dodatek č. 3 ke smlouvě o výpůjčce mezi Obcí Strašice a Římskokatolickou farností Rokycany. 
Farnost zapůjčila do Muzea Středních Brd bronzovou barokní křtitelnici. Dodatkem se mění doba výpůjčky do 
31.12.2016. 
RO Dodatek č. 3 ke smlouvě o výpůjčce schválila.  
 
15. Rozpočtové opatření č. 9-2014 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2014. Předmětem tohoto rozpočtového opatření jsou 
především přesuny mezi položkami v rámci paragrafu Pitná voda a paragrafu Odvádění a čištění odpadních vod. 
Dále jsou upraveny ostatní paragrafy dle potřeby. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice schválila.  
 



16. Revokace usnesení RO č. 01/11/14 
RO projednala návrh na revokaci usnesení RO z minulého jednání ohledně poskytnutí věcného daru Ing. 
Šnaiberkovi. Po konzultaci s daňovým poradcem došlo ke změně usnesení. 
RO usnesení RO zrušila. RO poskytnutí věcného daru Ing. Karlu Šnaiberkovi do výše 6.000 Kč za zajištění 
bezúplatných převodů majetku z majetku HZS Plzeňského kraje pro potřeby JSDHO Strašice schválila. 
 
17. Jednání ZO a RO v roce 2015 
RO projednala návrh termínů jednání ZO v roce 2015. RO navrhuje, aby termíny jednání ZO byly ve dnech 
26.2., 30.4., 25.6., 24.9., 17.12. Jednání RO budou zpravidla jednou za 14 dní nebo dle potřeby. 
RO  předběžný plán jednání ZO v roce 2015 schválila.  
 
Policie informuje 

 DOPRAVNÍ AKCE  
  Dopravně bezpečnostní akce, která proběhla na území okresu Rokycany,  se účastnilo dvanáct policistů z 
dopravní a pořádkové policie. Během nočních hodin ze 14. na 15. listopadu tohoto roku se policisté zaměřili na 
dodržování zákazu požívání alkoholických nápojů a jiných návykových látek řidiči. Zastaveno a následně 
kontrolováno bylo 89 vozidel. Policisté odhalili deset přestupků, které vyřešili na místě v blokovém řízení. Při 
bezpečnostní akci nebyl zjištěn žádný řidič pod vlivem návykových látek. 
 
BEZPEČNOSTNÍ OPATŘENÍ 
  Výsledkem bezpečnostního opatření „CIZINCI“ je šest protiprávních jednání na bázi přestupku a odhaleny tři 
osoby v pátrání. V době od 17. hodiny do 21. hodiny dne 19. listopadu 2014 proběhlo na území Rokycanska 
opatření zaměřené na kontrolu cizinců. Do akce bylo nasazeno osm policistů cizinecké policie, třicet policistů 
z územního odboru Rokycany a psovod se služebním psem. Během výše uvedené doby prošli policisté celkem 
osm ubytoven, dvě ve Strašicích a zbytek v okresním městě Rokycany. Doklady totožnosti předložilo celkem 
232 osob, z toho 183 cizinců. Cílem opatření byla kontrola ubytovacích objektů se zaměřením na přechovávání 
omamných a psychotropních látek, dodržování pobytového režimu cizinců, pátrání po hledaných osobách a 
věcech a kontrola plnění povinností ubytovatelů. Kontrolované osoby byly ověřeny v dostupných evidencích 
policie. Tři kontrolované osoby procházely v databázi pátrání, s tímto související úkony byly ze strany policistů 
provedeny na místě. U pěti osob policisté odhalili přestupky na úseku ochrany před alkoholismem a jinými 
toxikomaniemi. Osoby při sobě držely malé množství návykových látek, ve všech případech se jednalo o 
marihuanu. Toto protiprávní jednání policisté vyřešili dle zákona, na místě všem přestupcům uložili blokové 
pokuty. Každý z přestupců svým podpisem stvrdil blokovou pokutu ve výši jednoho tisíce korun. Jeden cizinec 
se měl dopustit porušení zákona o pobytu cizinců tím, že nepředložil doklad totožnosti, tento byl vyřešen 
v blokovém řízení ve výši tři tisíce korun. 
 
KRÁDEŽE 
  V odpoledních hodinách v polovině listopadu tohoto roku  překonal neznámý pachatel okno u recepce objektu 
ve Strašicích.  Poté co vnikl do vnitřního prostoru, odcizil finanční hotovost v několika desítkách tisíc korun a 
stolní počítač. Policisté jednání pachatele kvalifikovali jako přečin krádeže. Případ nadále prověřují policisté z 
Hrádku a po pachateli pátrají. V případě jeho odhalení mu hrozí odnětí svobody až na dvě léta. 
  V polovině října ve večerních hodinách si měl 27letý muž všimnout klíčků v zámku dveří vozidla Škoda 
Octavia zaparkovaného v okresním městě. Muž neváhal, schoval se a chvíli vyčkal, zda se k vozidlu 
majitel vrátí. Po nějaké chvíli se odvážil, k vozu přistoupil, odemkl a z vnitřního prostoru odcizil autorádio. To 
mu zřejmě nestačilo a následující den vozidlo nabídl svému známému. Muž řekl, že klíče od vozidla našel 
a vozidlo s klíčky mu prodá za deset tisíc korun. Známý mu zaplatil tisíc korun a zbytek přislíbil dodat ještě 
téhož dne, následně s vozidlem 19letý muž odjel.  Operativním šetřením se rokycanským policistům za 
spolupráce kriminalistů podařilo ustanovit oba muže. U mladšího se podařilo rozkrýt další trestnou činnost, které 
se měl na území Rokycanska dopouštět.V polovině října měl muž na nádraží v Rokycanech odcizit notebook, 
který si majitel odložil na lavičku. Když požadoval vrácení, podezřelý nereagoval a nakonec došlo i k fyzickému 
napadení, kdy měl poškozeného udeřit do obličeje. Mařit rozhodnutí měl 19letý muž tím, že užil vozidlo 
Octavia, které řídil, ačkoliv mu tato činnost byla soudem zakázána. Když se pohyboval po okrese s vozidlem, 
které "koupil" od známého, tak zřejmě z důvodu, aby nedošlo k jeho odhalení,  odcizil v Hrádku registrační 
značky z vozidla stejné tovární značky a barvy. Značky na vozidlech následně vyměnil.  
Dalšího protiprávního jednání se měl dopustit v Hrádku u Rokycan, kdy známého požádal o zavolání z jeho 
mobilního telefonu. Využil jeho důvěřivosti a poté co mu bylo vyhověno, neváhal a i s telefonem v hodnotě přes 
pět tisíc utekl. Začátkem listopadu měl násilím vniknout do areálu na Hrádecku, kde ze dvou nákladních vozidel 
odcizil autobaterie. Svým jednáním měl mladší muž ve výše uvedených případech způsobit celkovou škodu 65 
tisíc korun. 



Muž ve věku 27 let si převzal tohoto týdne záznam o sdělení podezření ze spáchání přečinu krádeže. Mladší 
19letý muž se bude zodpovídat z trestného činu podílnictví, maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání, 
krádeže, neoprávněné užívání cizí věci, podvod a ublížení na zdraví. 
  Policisté z obvodního oddělení v Hrádku přijali koncem listopadu oznámení o krádeži nářadí ve firmě 
na Hrádecku. Neznámý pachatel v inkriminovanou dobu odcizil z vnitřního prostoru firmy aku vrtačky a ruční 
brusky. Škoda přesáhla padesát tisíc korun. Policisté jednání pachatele kvalifikovali jako přečin krádeže. Do 
současné doby se nepodařilo ustanovit pachatele a případ byl odložen.   
   Krádež batohu, ve kterém byl uložen fotoaparát v hodnotě 40 tisíc korun, dosud prověřují hrádečtí policisté. 
Pachatel využil příležitosti a batoh s fotoaparátem odcizil na nezajištěném místě sálu ve Strašicích. Případ byl 
kvalifikován jako trestný čin krádeže. 
 
S VÝSLEDKY SVÉ PRÁCE MOHOU BÝT SPOKOJENI ROKYCANŠTÍ KRIMIN ALISTÉ, KTERÝM SE VE 
SPOLUPRÁCI S KOLEGY Z KRAJSKÉHO ŘEDITELSTVÍ PLZE ŇSKÉHO A STŘEDOČESKÉHO KRAJE A 
DALŠÍCH ÚZEMNÍCH ODBOR Ů RAKOVNÍK A PLZE Ň – SEVER PODAŘILO ROZKRÝT ROZSÁHLOU 
MAJETKOVOU TRESTNOU ČINNOST. 

 V polovině listopadu, když se dva podezřelí vraceli v nočních hodinách z vloupání do objektu, čekala na ně již 
v místě bydliště jednoho z pachatelů zásahová jednotka. Muži byli zadrženi v době, když  vynášeli odcizené věci 
z vozidla do domu. 
Z protiprávního jednání jsou obviněni dva muži ve věku 26 a 36 let žijící v okrese Louny. Muži se zaměřovali na 
rekreační objekty na území okresů Rokycany, Rakovník a Plzeň – sever, náhodným tipováním si vybírali 
rekreační objekty, které právě nebyly užívány jejich majiteli. Předmětem jejich zájmu byla domácí elektronika, 
zahradní nářadí, jízdní kola, ale i věci sezónně uložené, jako např. pneumatiky s disky na vozidlo. Ani 
starožitnosti však v objektech nenechávali bez povšimnutí. 
Domovními prohlídkami u zadržených osob v jejich bydlišti a v místě, kde měli přechovávat odcizené věci, byly 
nalezeny věci pocházející z trestné činnosti. Staršímu podezřelému byla odňata dvě motorová vozidla, kterými 
měla být trestná činnost páchána. V jednom z vozidel policisté dokonce nalezli kompletní vybavení, které měli 
obvinění používat k vloupání do objektů. V současné době je proti oběma mužům vedeno trestní stíhání pro 
trestné činy  krádež, porušování domovní svobody a poškození cizí věci. V šestnácti dosud objasněných 
případech měla škoda dosáhnout půl milionu korun. Starší z mužů je stíhán vazebně a mladší na svobodě. 
Vzhledem k průběhu vyšetřování a vyhodnocení zajištěných stop, je pravděpodobné, že trestní stíhání 
obviněných bude následně rozšířeno pro další skutky a s tím by souvisela i daleko vyšší škoda. 
 
VÝROBA A DRŽENÍ P ŘEDMĚTU K NEDOVOLENÉ VÝROB Ě OMAMNÉ A PSYCHOTROPNÍ 
LÁTKY A JEDU 
 
Vyšetřovatel zahájil trestní stíhání 53letého muže pro přečiny výroba a držení předmětu k nedovolené výrobě 
omamné a psychotropní látky a jedu v jednočinném souběhu s pokusem přečinu nedovolená výroba a jiné 
nakládání s omamnými a psychotropními látkami a s jedy. Z uvedených trestných činů byl obviněný muž, který 
v současné době žije na území okresu Rokycany. S úmyslem vyrobit pervitin, jak pro vlastní potřebu, tak pro 
prodej dalším osobám, měl na území Hrádecka přechovávat zařízení na výrobu pervitinu. Za několik desítek tisíc 
korun měl pořídit tablety, které měly sloužit k výrobě pervitinu. K dokončení jeho plánu nedošlo, jelikož 20. 
listopadu policie 53letého muže zadržela. V případě, že by muž výrobu dokončil, celkové množství 
hydrochloridu metamfetaminu by se pohybovalo okolo 100 gramů. 
     Pachateli takového skutku hrozí dle zákona odnětí svobody až na pět let. 
 

 
 

Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 
13:00-16:00, Sobota 9:00- 12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 
602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, 
mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace 
autovraků zdarma.  www. plzenskyskart 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice za měsíc prosinec 

Exkurze žáků 9. třídy k volbě povolání 
     V rámci výuky k volbě povolání jsme se ve čtvrtek dne 27. listopadu zúčastnili s paní třídní učitelkou Mgr. P. Hrazdilovou 
“Dne otevřených dveří” na Střední odborné škole a odborném učilišti v Jeřabinově ulici v Rokycanech. Rozdělili jsme se do 
několika malých skupinek a procházeli jednotlivá stanoviště, kde jsme se seznámili se všemi studijními obory - např. 
svářečstvím,  kovářstvím, dále s oborem automechanik, obráběč kovů, kuchař - číšník atd... S tamními mistry jsme probrali 
své představy o středních školách v okolí, prohlédli si odborné učebny a zhlédli ukázky od učňů jednotlivých oborů.   Sami 
jsme si mohli některé věci vyzkoušet, třeba obrábění kovů nebo přípravu pokrmů. Součástí exkurze bylo i malé občerstvení, 
které nám připravili studenti oboru kuchař - číšník. Z návštěvy jsme si odnesli plno zážitků a nových zajímavých informací, 
někteří žáci vážně uvažují o budoucím studiu na této škole. Exkurze byla pro nás velmi užitečná.                                                                      
Marie Čmolíková a Karolína Mocová, 9.A  
 
Školní kolo olympiády v dějepisu 
     Na konci měsíce listopadu se konalo školní kolo olympiády v dějepisu, kterého se zúčastnilo celkem 12 žáků 7. - 9. 
ročníku. Letošní 44. ročník pod názvem „Pot, slzy a naděje aneb Život je boj“ byl věnován válečnictví a významným bitvám 
českých i světových dějin. Na postupových místech do okresního kola, které proběhne na konci měsíce ledna v Rokycanech, 
se umístili Andrea Krocová z 8.A a Adam Chmiel z 9.A. Přejeme oběma žákům mnoho úspěchů v další reprezentaci školy a 
ostatním děkujeme za účast a zájem o historii.                                                                                              Mgr. Jitka Brejchová 
 
Florbal mladších žákyň 
     Naše mladší děvčata ze 6. a 7. třídy se dne 25. 11. 2014 poprvé prezentovala v okresním kole ve florbale. Ve své skupině 
porazila domácí gymnázium 1 : 0, potom remizovala s družstvem Radnice 0 : 0 a obsadila ve své skupině první místo.V boji 
o postup naše děvčata prohrála s TGM 0 : 2 a poté v boji o 3. místo na samostatné nájezdy  opět prohrála, a to s družstvem 
gymnázia. Obsadila tak 4. místo v okrese. Naši školu reprezentovala tato děvčata: Zuzka Krajdlová, Zuzka Lexová, Lucie 
Müllerová, Lucie Vacková, Anna Paulová, Alena Voříšková, Adriana Belušková,Veronika Mocová, Michaela 
Truncová a Miloslava Červenková. Nejlepší hráčkou byla bezesporu Alena Voříšková coby strážkyně naší branky a Anna 
Paulová jako obránce. 
  Dne 26. 11. 2014 pokračovalo další okresní kolo ve florbale, a to  výběrem  mladších žáků 6. a 7. třídy. Naše družstvo mělo 
ve skupině další 4 soupeře. Po remíze 1 : 1 s gymnáziem naši kluci porazili zbývající týmy a obsadili ve své skupině 1. místo. 
V dalším boji však kluci podlehli na nájezdy s TGM a bojovali tak o třetí místo. V boji rozdrtili družstvo ZŠ ul. Míru 7:1 a 
získali tak v okrese 3. místo z devíti družstev. Naši školu reprezentovali: Jan Planeta, Lukáš Planeta, Jan Peterek, Matyáš 
Kůda, Tomáš Kunc, Martin Vágner, Oldřich Kozlík, Jiří Mráček, Daniel Hargaš a Alexandr Kupec. 

Děkujeme žákům a žákyním za vzornou reprezentaci školy a přejeme jim do budoucna mnoho sportovních úspěchů!                           
Ing. Vladimír Pospíšil 
 
Exkurze na Obecní úřad Strašice 
 
V pondělí dne 1. prosince 2014 jsme zavítali s naší paní třídní učitelkou Mgr. Jitkou Brejchovou na strašickou radnici, kde 
jsme se v rámci výchovy k občanství seznámili se 
základy fungování obce a s činností obecního úřadu. 
Průvodcem a přednášejícím nám byl po celou dobu 
pan starosta obce Jiří Hahner. Hovořil velmi 
zajímavě a srozumitelně o tom, jak funguje obecní 
samospráva a různá pracoviště na OÚ.  
Provedl nás celou budovou a vše jsme si mohli na 
vlastní oči prohlédnout, moc se nám líbila nová 
obřadní síň. Viděli jsme také při práci jednotlivé 
zaměstnance úřadu, např. pana tajemníka nebo paní 
ekonomku. Nakonec bylo malé překvapení - žákyně 
Eliška Houšková věnovala panu starostovi obraz, 
který vlastnoručně nakreslila a který představoval 
portrét pana starosty. Obraz se jí moc povedl a pan 
starosta byl dojatý. Exkurze se nám moc líbila.   
                     Markéta Culková a Anna Paulová, 6.A   
  
Žáci 6.A v zasedací místnosti OÚ s panem starostou 
J. Hahnerem 
 
Peer program v šesté třídě 
     Ve dnech 3. a 4. prosince se žáci šesté třídy zúčastnili “Peer programu” - programu prevence sociálně patologických jevů. 
     Slovo “peer” pochází z angličtiny, jedním z jeho významů je “vrstevník.” Peer program je tedy vrstevnický program, kdy 
starší žáci předávají znalosti a zkušenosti svým mladším spolužákům. Letošní šesťáky vzdělávali dobrovolníci z 8. třídy         
v tomto složení: Tereza Dezortová, Adéla Nováková, Adéla Stenzelová a Marie Jágrová. Tito žáci prošli školením            



v Pedagogicko - psychologické poradně v Rokycanech s cílem aktivně působit v oblasti primární prevence (vytváření a 
realizace preventivních programů pro třídní kolektivy).  
     Program probíhal tak, že peeři rozdělili 26 žáků šesté třídy do pěti skupinek, které se měly vypořádat s následujícími 
tématy: zdravý životní styl, šikana a asertivní chování.  Skupiny se jmenovaly: “Sporťáci, Kreslíři, Simpsonovi, Plavci a 
Ochránci”. Důležitá byla spolupráce a vzájemná podpora všech členů ve skupině. Výsledky své práce všechny skupiny 
odprezentovaly před zbytkem třídy. Každá skupina získala bodové hodnocení a od peerů rovněž rozbor kladů a záporů své 
práce.  
     Tento způsob výuky posílil v dětech pocit soudržnosti s kolektivem a odpovědnosti za jeho fungování, vedl děti k 
tvořivému řešení problémů a především k samostatnému myšlení. Každý žák se mohl nějak uplatnit a prožít si tak svoji 
užitečnost pro celek. Posílení přátelských vztahů ve třídě a sdílení společných hodnot se tak dělo velmi přirozeným a 
zábavným způsobem.                                                                                                                                  Mgr. Marcela Paulová 
 
 
Vánoční zpívání důchodcům 
     Dne 4. prosince přišlo osm zpěváčků s paní učitelkou Hrazdilovou zazpívat našim babičkám a dědečkům do restaurace 
v Bertenu, kde měli důchodci vánoční setkání. Připravili jsme si pro ně čtrnáct vánočních koled a písní v rychlém i pomalém 
rytmu. Děti sklidily zasloužený potlesk, který 
je zahřál u srdíčka. 
     Děkujeme těmto dětem: Niky Húserkové, 
Domče Pechové, Kristýně Vajnarové, 
Matyáši Kůdovi, Zuzce Lexové, Míše 
Truncové, Tereze Sklenářové, Sáře 
Frantové a Kláře Štajnerové.                                                      
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Mikuláš na prvním stupni 
V pátek dne 5. prosince navštívila žáky 
prvního stupně, školní jídelnu a družinu 
trojice “Mikuláš - Čert - Anděl” a 
odměňovala děti pamlsky. Tento den mohly 
děti přijít do školy v převlecích a čekala je 
čertovská výuka s různými soutěžemi a 
překvapeními.                                      Mgr. 
Monika Kebrlová 
 
Třída 1. A přišla na Mikuláše převlečena do 
kostýmů 
 
Školní kolo olympiády v českém jazyce 
 
V pátek dne 12. prosince proběhlo školní kolo olympiády v českém jazyce pro žáky 8. a 9. tříd. Děti se potýkaly s náročnými 
úkoly ze slovotvorby a tvarosloví, letošní 41. ročník prověřil také jazykový cit pro význam slov. V řešení úkolů měly děti 
především prokázat praktické užití jazyka, originalitu myšlení a bohatství slovní zásoby. Součástí klání byl i slohový úkol na 
téma „Pohled z okna.“  
Na postupových místech se umístili Jiří Lán z 9.A (22 bodů) a Andrea Krocová z 8.A (18 b), pěkného výsledku dosáhly 
dále Karolína Mocová a Nikola Hončová z 9.A.  
Žákům děkujeme za účast a reprezentantům školy pak přejeme úspěch v okresním kole, které se uskuteční v měsíci únoru 
v Rokycanech.                                                                                                                    Mgr. N. Kahovcová, Mgr. M. Paulová 
 
Turnaj v miniházené pro 1. stupeň 
 
           Ve středu dne 16. 12. se v tělocvičně naší základní školy uskutečnil turnaj v miniházené žáků 1. stupně. Turnaje se 
zúčastnily kromě naší školy ještě ZŠ Dobřív a ZŠ ulice Míru Rokycany. Každá škola měla přichystané dva týmy, jeden byl 
v mladší kategorii (2. a 3. třída) a druhý ve starší kategorii (4. a 5. třída). Turnaj byl zorganizován systémem tak, že každý 
tým sehrál dvě utkání se stejným protivníkem. Všechny zápasy byly napínavé a až do poslední minuty nebylo o vítězi 
rozhodnuto. Celý turnaj se odehrál ve výborné atmosféře a hlavně v duchu fair play. Snad všichni zúčastnění se dožadovali 
dalších turnajů v tomto kreativním kolektivním sportu. Učitelé nadšeným sportovcům přislíbili další dva turnaje v příštím 
pololetí.  

Ve starší kategorii obsadila první místo ZŠ ulice Míru Rokycany, těsně za ní skončila naše základní škola a třetí 
místo obsadila ZŠ Dobřív. V mladší kategorii kralovali borci z naší základní školy, na druhém místě skončil Dobřív a na třetí 
pozici ZŠ ulice Míru Rokycany.    

 Naši školu reprezentovali tito nadějní sportovci: Jan Dezort, Pavel Harčarik, Matyáš Řáha, František Lang, 
Michal Lang, Josef Hrách, Slávek Krchov, Eliška Krchovová, František Huml, Daniel Tomáš, Štěpán Kunc, Lukáš 
Veverca a Michal Červenka.  Tito žáci a spousty dalších pravidelně navštěvují každý pátek ráno před vyučováním kroužek 
házené, což se projevuje na jejich stále se zlepšujících výkonech, kterým nechybí nadšení a zápal pro hru.    

                                                           Mgr. Jiří Monhart 
 



 Vánoční florbalový turnaj ve strašické škole 
 
      Dne 18. prosince 2014 se v tělocvičně naší školy uskutečnil devátý vánoční turnaj “O putovní pohár obce Strašice”. 
Přijely týmy ze základní školy Zbiroh a Radnice. Ostatní základní školy se turnaje nezúčastnily. 
     Paní ředitelka Mgr. Eva Válková přivítala žáky a popřála jim hodně sportovních úspěchů, aby se celý turnaj obešel bez 
zranění a aby žáci nezapomínali, že ve sportu se hraje čestně. 
Zápasy se sehrály v tomto pořadí: Strašice - Zbiroh 
                            Strašice - Radnice 
                            Zbiroh - Radnice 
Hrála se dvě kola zápasů, a to 2 x 7 minut hrubého času. Hráči podávali skvělé výkony, hráli týmově a se sportovní rivalitou.  
        Po ukončení turnaje paní ředitelka vyhlásila výsledky. Na 1. místě se umístila naše základní škola. Celý rok bude naši 
školu zdobit krásný putovní pohár. Na druhém 
místě se umístili hráči ze Zbiroha. Hráli krásný 
florbal. Ukázali, že jsou skvělým týmem a 
dobrou partou kamarádů. Na třetím místě 
skončili žáci z Radnic. Jejich hra byla kvalitní, 
s řadou šancí. Všechny týmy byly odměněny 
věcnými cenami.  
     Věřím, že si žáci zahráli zajímavé zápasy, 
které jim umožnily porovnat jejich rychlost, 
přesnost střelby i taktické prvky ve hře. Děkuji 
všem týmům, které se tohoto tradičního turnaje 
zúčastnily.                       Ing. Vladimír Pospíšil                                                                   
      
Vítězné družstvo ze Strašic 
 
Vánoční Betlém 
     Každoročně, v čase vánočním, pořádá naše 
škola na prostranství před budovou “živý 
Betlém”. Nejinak tomu bylo               i 
v letošním adventním období. Žáci devátých 
tříd pod vedením pana učitele Ing. V. Pospíšila dne 17. prosince vybudovali a předvedli příjemnou ukázku toho, kde se 
narodil náš Ježíšek. V roli Marie vystupovala Nikola Hončová, v roli Josefa Jan Hupák, v roli andělů Jana Hájková a 
Nikola Heiserová, v roli králů Michal Pešťák, Pavel Moulis a František Dušek (všichni ze třídy 9.A). Na stavbě Betlému 
se rovněž nejvíce podíleli žáci 9.A.Velkou zásluhu měl i náš školník pan Milan Sazima. 
     Lidem, kteří se zastavovali u Betléma, přišli po třetí hodině odpolední zazpívat naši žáci, kteří celé své představení 
nacvičovali už od listopadu na hodinách hudební výchovy i místo odpoledních pauz. Koledy a vánoční písně v jejich 
podání pohladily na duši 
a vykouzlily nejeden 
vlídný úsměv v tvářích 
diváků. 
     Pod vedením paní 
učitelky Mgr. P. 
Hrazdilové zpívali tito 
zpěváčci: N. Húserková, 
D. Pechová, K. 
Vajnarová, N. Bajerová, 
M. Červenková, A. 
Voříšková, T. 
Sklenářová, Z. Lexová, 
M. Truncová, S. 
Frantová, N. Petercová, 
L. Vevercová, E. Mašek, 
M. Kůda, H. 
Kratochvílová, M. 
Peterková, E. Houšková 
a naše bývalá žákyně, 
která nám zpívala sóla, 
Simča Plimlová.  
Všem dětem děkujeme a 
věříme, že si naučené 
koledy zazpívají i se 
svými rodiči u vánočního 
stromečku.     
      Ing. Vladimír Pospíšil a Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
 



Vánoční turnaj v basketbale 
     V posledním předvánočním týdnu proběhly na naší škole dvě sportovní akce. To proto, abychom děti naladili na aktivní 
prožití vánočních prázdnin namísto neaktivního válení se s mísou cukroví u televize a počítače :-). 
     Prvním sportovním kláním byl turnaj žáků druhého stupně v basketbale. Do soutěže se přihlásilo šest různorodých 
družstev, jelikož týmy nebyly omezeny ani ročníkem narození ani pohlavím. První zápasy bojovala družstva ve dvou 
tabulkách a z každé tabulky postoupily dva nejlepší týmy. Zápasy byly velmi vyrovnané, a tak i někteří nejlepší basketbalisté 
do finálových bojů nepostoupili. V semifinále se tak utkala čtyři opravdu nejlepší družstva a některé zápasy tak působily jako 
z NBA :-)!! Vyhrát může ale jen jeden, a to se podařilo silnému týmu “K.z.S.a.O“ ve složení: Tereza Dezortová, Sabina 
Reindlová, Zdeněk Mrázek, Tomáš Zink a pan učitel Mgr. Ji ří Monhart . Těsně v závěsu se umístilo převážně klučičí 
družstvo “LAMY“ ve složení Jan Planeta, Jirka Mráček, Petr Šalena, Honza Hrách a Vlaďka Veselá. Na “bednu“ se 
probojovalo jediné čistě dívčí družstvo “ČERNÍ PSI“ ve složení: Niky Heiserová, Jana Hájková, Niky Hončová, Domča 
Pechová, Andy Císařovská a paní učitelka Mgr. Pavla Hrazdilová. Na čtvrtém místě skončili “Viktoriáni“, pátí byli 
“SLAKERS“ a na čestném šestém místě se umístili “ŠMOULOVÉ“. 
      Všichni sportovci bojovali s nadšením a čestně, touha po vítězství byla veliká, takže si troufám tvrdit, že se nám tato 
sportovní akce povedla. Jsme hlavně rádi, že jsme opět rozpohybovali sportovní srdíčka našich dětí, která tam uvnitř každého 
z nich dřímají a jednou třeba budou pro tuto aktivní a zdravou část života tepat co nejdéle! 

                                                                                     Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Vánoční běh do školních schodů 
      Druhou sportovní akcí pro druhý stupeň 
byl letos první ročník “Vánočního běhu do 
školních schodů“. Tato myšlenka nás 
napadá již delší čas, a to především v době, 
kdy každodenně sbíháme a vybíháme 
nesčetněkrát několik pater do tělocvičny a 
do učeben. Vymysleli jsme tedy štafetový 
závod pro kluky a holky, kteří mají za ten 
školní rok, stejně jako my, docela 
natrénováno. 
      Do prvního ročníku se přihlásilo celkem 
sedm družstev, v každém družstvu museli 
být dva chlapci a dvě dívky, ročníkově jsme 
družstva opět neomezovali, ale podmínkou 
bylo vybíhat i sbíhat schody pěkně jeden po 
druhém. Za nedodržení tohoto pravidla byli 
“schodoběžci“ penalizováni trestnými sekundami.  Byli jsme docela zvědavi, jak to vlastně všechno dopadne, ale naše 
nadšení nebralo konce. Závod probíhal ve skvělé atmosféře, sportovci padali únavou, což svědčilo o tom, že do svého výkonu 
dávali vše, a dokonce se nám podařilo dokončit závod bez úrazu. 
      A bonus nakonec?! Naším nadšením jsme nakazili k účasti většinu pedagogů, kteří se snažili sehnat vhodnou obuv, kde se 
dalo, a závodili s úplně dětskou radostí. Se svým koštětem do schodů vyběhla také naše uklízečka paní Pivoňková, a dokonce 
i paní kuchařky Šípková a Rozhoňová si “odskočily“ na minutku od pečení kachny a ve svých bělostných kuchařských 
stejnokrojích za veselého potlesku dětí si svižně vyběhly protáhnout těla od celodenní dřiny. 
Zjištění, že nám k radosti, k protažení těla, k získání zážitků, ke spolupráci s ostatními a k zasmání se od srdce stačí jedny 
obyčejné školní schody, bylo skvělé, a tak se budeme těšit na druhý ročník, který ještě určitě vylepšíme o nové nápady. 
     Výsledky prvních třech družstev: 
1. místo –Tomáš Kunc, Honza Peterek, Jana Hájková, Eliška Houšková 
2. místo – Zdenda Mrázek, Milan Holzäpfl, Tereza Dezortová, Eliška Hrabáková 
2. místo (dvě družstva měla stejný čas) – Dominik Rott, Tomáš Balej, Niky Hončová, Vlaďka Veselá 
3. místo – Petr Šalena, Petr Hrách, Andrea Sazimová, Klára Štajnerová 

                                                                                    Mgr. Pavla Hrazdilová 
 

Školní kolo řečnické soutěže „Mladý Demosthenes“ 
     Ve čtvrtek dne 18. 12. se uskutečnilo ve Společenské 
místnosti strašické školy školní kolo celostátní soutěže 
v řečnění „Mladý Demosthenes“.  
     Žáci 2. stupně si mohli vyzkoušet, jak není lehké bez 
náznaku trémy pronášet před publikem vlastní řečnický projev. 
Sami si proslov připravili a mnohokrát jej prozkoušeli i před 
zrcadlem se stopkami v ruce, protože byli nuceni zvládnout 
řečnický úkol v určeném časovém rozmezí. 
     Nejlépe se s tématem a trémou vyrovnali Matyáš Kůda a 
Kristýna Tomášková, oba ze 7. B, kteří postupují do dalšího 
klání v Plzni. Náhradníkem ve stejné kategorii je Adam Lán ze 
6. A. V kategorii starších postupuje Klára Tipanová z 9.A. 
     Držíme palce a přejeme dobře nabroušený jazyk v dalším 
soupeření v Plzni.                                   Mgr. Naďa Kahovcová  
 



Čertovské dovádění a předvánoční těšení v MŠ 

V tomto duchu proběhly besídky pro rodiče v jednotlivých třídách naší mateřské školy. Jak vypadá čertí školka 
se přišli podívat rodiče dětí, ze třídy Koťat. Básničky i písničky doprovázené pohybem předvedli malí čertíci a 
čertice. Luciferka Michalka Kryštofová zase ukázala, jak to chodí v pekle. Topiči, holiči, kuchaři i švadleny, 
zkrátka čertiska, se pod jejím vedením jen otáčela. Nakonec na všechny čekalo pekelně dobré občerstvení. A že 
se ve školce čertů nebojíme, ukázali i ti nejmenší ze třídy Kytiček. S růžky na hlavě děti předvedly říkanky, 
kolové tance i cvičení na nářadí. Přestože se 
pro nemoc zúčastnilo besídky jen pět dětí, 
byla to čertovsky dobrá podívaná.  
   Ve druhém adventním týdnu se při 
besídce ve třídě Berušek děti proměnily 
v pastýře. Zelená se louka, na té louce 
chvojka, neslo se třídou, když Nikolka 
Dardová, představující anděla, zvěstovala 
narození Ježíška. Děti – pastuškové – 
předaly Ježíškovi jako dárek své ovečky a 
společně s rodiči zazpívaly koledu Štědrý 
večer nastal. Přátelské posezení při zdobení 
pomeranče kořením a malé pohoštění 
podtrhlo vánoční atmosféru.  
  Třída nejstarších dětí Sluníčka, měla 
v předvánočním čase spoustu práce. Děti 
napekly perníčky, ozdobily svícny, naučily se koledy a připravily představení. Besídka na motivy pohádky O 
perníkové chaloupce se velice líbila. Pohádka to byla povedená. Písní a tance plná. Kdo nevěří, ať se zeptá. A ty 
perníčky! Jako od babičky. Děti je s paní učitelkou napekly i nazdobily. Na hostině všichni ochutnali a ještě si 
perníkový svícen odnesli domů.  Zazvonil zvonec a pohádky byl konec. Děti ze Sluníček toho ale zvládly 
mnohem víc. Ve středu 17.12.2014 se rozezněly koledy v podání dětí a učitelek na obecním úřadě, v lékárně, 
v Základní škole Karla Vokáče  a také v knihovně. Vystoupení se líbilo a bylo odměněno sladkostmi.  
  Poslední předvánoční akcí mateřské školy byla tradiční návštěva strašického kostela. Prohlídka vystaveného 
Betlému byla pro děti zážitkem. Když se pak rozezněly kostelem tóny varhan díky panu Karlu Šnaiberkovi,  
pocítili jsme všichni nadcházející kouzlo Vánoc.  Děti si prohlédly kostel, zazpívaly vánoční koledy a plny 
dojmů se vrátily do školky.  „Kdy už přijde Ježíšek?“ ptaly se děti nedočkavě. A my jsme mohli s úlevou říci, že 
UŽ BRZY.                                                                                                                               Alena Krausová, DiS. 

 
Stopadesát 

       Žáci Základní umělecké školy Josefa Slavíka Hořovice z klavírní a pěvecké třídy Květuše Ernestové uskutečnili o 
čtvrté adventní neděli 21. prosince 2014 od 16:00 hodin v kostele Nastolení sv. Petra v Antiochii v Hostomicích svůj 150. 
samostatný veřejný koncert, tentokrát s názvem LAETENTUR COELI.  
      První ze stopadesáti samostatných koncertů třídy Květuše Ernestové se uskutečnil 1. října 1996 v hlavním sále Zámku 
Hořovice ke 155. výročí narození Antonína Dvořáka. Následovaly hudebně dramatické pořady k výročím slavných 
hudebních skladatelů (Mozart, Schubert, Chopin, Regnart, Caldara, Schumann, Ježek, Johann Sebastian Bach, Debussy, 
Slavík, Corelli, Rossini, Sax, Liszt, Paganini, Czerny, Diabelli, Beethoven, Verdi, aj.), spisovatelů (Shakespeare, Petrarca, 
Goethe, Ivan Slavík aj.), historických osobností ( Blanka z Valois), pěvců (Marchesi, Ema Destinnová, Teresa Stolzová aj.), 
koncertní cykly (Sabat Mater, Vánoce a Velikonoce na zámku v Hořovicích, Z pohádky do pohádky, cykly koncertů 
duchovní hudby, Zámecká nokturna, Po stopách Emy Destinnové), komponované pořady (Impresionistické okouzlení, Ženy 
skladatelky, Etudy, Třináct…). 
     Koncert LAETENTUR COELI uzavřel cyklus koncertů duchovní hudby v rámci římskokatolické hořovické farnosti 
(2011-2014, devět koncertů). Šestkrát byl maestrem di cappella varhaník Svatomikulášského chrámu Přemysl Kšica, dvakrát 
strahovský mistr Vladimír Roubal, jednou vítěz mezinárodní varhanní soutěže v Magdeburgu Drahoslav Gric. Šestkrát 
interpretoval virtuózní trumpetové party první trumpetista Trubačů prezidenta České Republiky František Svejkovský. Dále 
účinkovali Jiří Pražský, Hana Hoffmannová a Jana Hřebíková (housle), Táňa Rezková (zobcové flétny), Petr Svoboda a 
Robert Pacourek (klarinety) a Jakub Svejkovský (trubka) a Květuše Ernestová s komorním pěveckým souborem Základní 
umělecké školy Josefa Slavíka v Hořovicích. Každý koncert duchovním slovem uvedl administrátor farnosti P. Stefan 
Wojdyla, na adventních koncertech bylo rozdáváno Betlémské světlo a dobrovolné vstupné ze všech koncertů bylo 
odevzdáno pro potřeby kostelů. 



Funkce opozice ve Strašicích  
Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa pro Strašice) 

           Nejprve musím pro vysvětlení toho pojmu použít slova klasika – tedy Václava Havla z Moci bezmocných 
– kapitola 12: „2) Opozicí tu lze rozumět všechno, co má, nebo může mít nepřímý politický dosah v tom smyslu, 
jak o tom byla řeč, tedy všechno, čím se cítí být post-totalitní systém - jakožto takový, z hlediska čistých zájmů 
svého „samopohybu“- ohrožen a čím je – jakožto takový – skutečně ohrožován. Z tohoto hlediska je opozicí 
vlastně každý pokus o „život v pravdě“, od zelinářova odmítnutí dát do výkladu předepsané heslo až po 
svobodně napsanou báseň, tedy všechno, čím skutečné intence života překračují hranice vymezené jim intencemi 
systému.“     
     Alternativa je ve Strašicích opozicí v tomto smyslu a stanovili jsme si, že se budeme ptát těch, co rozhodují a 
hledat a předkládat variantní řešení k tomu, co zde je. Nabídli jsme dost lidí do komisí, nemyslíme si, že úplně 
zbytečných pro život  v naší obci. Koalice jich většinu odmítla. Navrhli jsme třeba do bytové komise Janu 
Halamovou, která je předsedkyní komise sociální a sociálno a bydlení jsou, zcela logicky i ve Strašicích dvě 
spojité nádoby. Ne, koalice si tam dala Mgr. Kapolkovou, která byla dřívějším a poté kvůli tomu odstoupivším 
předsedou komise, navržena na vyloučení z ní!!!??? Nerozumím tomu, co se tím sleduje! Zřejmě by byl 
„samopohyb systému – ohrožen“, abych použil klasika.   
    Nabídl jsem, že budu dělat v komisi pro Partnerství (řekl jsem, že nechci dělat předsedu, ale členové 
Alternativy se shodli na tom, že bych měl), protože jak mi napsal pan starosta Graf na začátku prosince: „Du bist 
der Motor gewesen für die Entwicklung dieser Partnerschaft. Es ist wirklich schade und es ist kaum zu 
verstehen.“ Nejsem tam, přestože v té komisi jsme byli jen tři, co se domluví Německy, nyní dva. Je mi to jedno, 
já si s lidmi z Hohenfelsu dopisuji individuálně a se starostou Grafem i jeho manželkou Marilies jsme již dlouho 
osobními přáteli a jsme v neustálém spojení a přátelství se přeci nezakládá na tom, jestli je někdo v nějaké 
komisi.  
     Jsem jediný ze zastupitelů, který se zásadně podílel na vzniku současného územního plánu obce, ale nesmím 
být zařazen do komise pro rozvoj obce. Nevadí, protože Ing. arch. Skleničková je dost chytrá a rozumí této práci 
a nemáme problém s tím si spolu o čemkoli a kdykoli popovídat.  
     Jsem jediný ze zastupitelů, který mám nějaký doklad o absolvování školení ze zákona o veřejných zakázkách 
a jako autorizovaný inženýr bych měl být zařazen do komisí pro veřejné stavební zakázky ze zákona, pravda od 
nějaké výše finančního plnění. Na MV ČR jsem dělal všechna výběrová řízení na výstavbu krajských úřadů 
v ČR, ale ve Strašicích nesmím být v komisi, která vybírá dodavatele na chodník. Ve Skansce jsem dělal 
v průměru 25 – 30 nabídek do veřejných soutěží pro tuto firmu na stavební práce ročně a mám za sebou několik 
vyhraných slušných zakázek v Západočeském kraji v řádu stovek milionů Kč, ale protože ve Strašicích jsem 
dělal problémy při výběru nájemce Společenského domu, který tam pak za půl roku nasekal dluh několik desítek 
tisíc, nesmím zde být v komisi pro veřejné zakázky. Nevadí mi to. Dnes se živím m.j. organizováním veřejných 
zakázek a lidé mi za to platí, takže bezplatná práce v komisi mi nechybí.  
    Komise pro veřejné zakázky je komise, která vznikla na základě nápadu kandidátky SOS, dnes Alternativy a 
nikdo z jiných politických stran tehdy neměl ani ponětí o tom, jak vůbec funguje zákon o veřejných zakázkách, 
takže nejen Nerad, ale nikdo z Alternativy nebude v komisi pro veřejné zakázky.    
     Nevadí nám, že budeme v opozici a zeptat se na rozhodnutí komise pro veřejné zakázky na ÚOHS v Brně 
nám problém dělat nebude. Kandidovali jsme na radnici s heslem, že opět „otevřeme radnici“, že budou 
transparentní naše úmysly, naše návrhy, smlouvy a finanční toky. Já jsem nekandidoval na žádnou vedoucí 
funkci na radnici a nechtěl jsem být starostou ani místostarostou, protože to už mají dělat mladší. Všichni jsme 
chtěli lidem pomáhat v tom, co se tady děje. Chtěli jsme třeba zastavit nesmyslný růst nájemného na posledním 
zastupitelstvu a podali jsme návrh, aby bylo z části zrušeno staré usnesení Rady obce: Projednání výše 
nájemného v obecních bytech od roku 2011 
Zpráva:  Nájemné u bytů, u kterých trvá nájemní smlouva, se nezvyšuje. Správce bytového fondu předložil 
návrh na stanovení nájemného v obecních bytech u nově uzavíraných smluv na 40,- Kč/m2 s ročním navýšením 
5% po dobu 10 let a dále již pouze podle míry inflace v předchozím roce. Vždy jednou ročně bude rada obce 
vyhodnocovat dopady tohoto návrhu na hospodaření obce v oblasti bytového fondu. 

Usnesení č. 3/12/10- 

 Rada obce  schvaluje výši nájemného v obecních bytech u nově uzavíraných smluv dle tabulky, která je přílohou 
zápisu RO. 

Navrhli jsme toto usnesení:  ZO ruší automatické zvyšování nájemného o 5% pro dobu 10 let dle usnesení 
RO č. 3/12/10-4 počínaje rokem 2016       Hlasování: + 4; - 6; z 5 - neprošlo to!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 
    Pro toto usnesení jsme hlasovali 3 z Alternativy + ještě někdo, myslím že J. Kotnauer. 6 zastupitelů bylo proti 
a pět asi neví, o co jde. No jde o to, že každý rok roste nájem lidí v bytovkách v průměru o 100 Kč měsíčně a 
hospodaření s těmi penězi je někde schováno. Opravy v bytovkách se dělají s neprůhledným výběrem firem, 
rozsah a ceny těchto oprav jsou možná známé starostovi a majiteli Inzuly, ale jiní lidé už nemají možnost 
kontroly, jak jsou jejich peníze použity. Ale jsou to přeci jejich peníze a vědět by to měli. Správce bytů se 



v tomto Barňáku zmůže na pomluvy mé práce, místo aby podrobně popsal tu svoji. Jde i o to, že podle 
posledních zpráv je dluh na obecním bytovém fondu asi 3,5 milionu Kč (když jsem končil na radnici v roce 
2010, byl pod třemi miliony, což podle mých zkušeností z výboru Rady vlády pro lidská práva je z velké části 
zaviněno i růstem výše nájmů, který jsme chtěli zastavit. Ale jedenácti lidem ze zastupitelstva je to jedno.  
   Právě na to tady je opozice. Abych opět použil slova V. Havla, který sice před třemi léty zemřel, ale jeho Moc 
bezmocných tu naštěstí stále je jako memento:  
      „Poslední důvod, proč se mnozí tomuto označení vzpírají, tkví v tom, že pojem „opozice“ má v sobě cosi 
negativního; kdo se tak vymezuje, vymezuje se tak vzhledem k nějaké „pozici“; vztahuje se tedy výslovně ke 
společenské moci, skrze ni sám sebe definuje, od jejího postavení odvozuje teprve postavení své. Lidem, kteří se 
prostě rozhodli žít v pravdě, říkat nahlas, co si myslí, solidarizovat se se spoluobčany, tvořit tak, jak chtějí a 
chovat se prostě v souladu se svým „lepším já“, je pochopitelně nepříjemné, že by tuto svou vlastní původní 
„pozici“ m ěli definovat negativně, zprostředkovaně, a že by měli sami sebe především chápat jako ty, kteří jsou 
proti tomu a tomu a nikoli prostě jako ty, kteří jsou tím a tím.“  
    Alternativa se tomuto názvu nevzpírá. Ve volebním programu jsme měli nápady jak věci řešit a nabídli jsme 
svá řešení a své lidi do komisí. Volba dopadla, jak dopadla a my s tím nic nenaděláme. Koalice zavedla proti 
Alternativě skutečný džihád a do některých komisí nás vůbec nepustila. My jsme název opozice klidně přijali, 
protože jsme se „rozhodli žít v pravdě, říkat nahlas, co si myslí, solidarizovat se se spoluobčany, tvořit tak, jak 
chtějí“, abych opět použil klasika.  
  

                                                 Brdy budou (doufejme) civilní 
  Dne 12. prosince 2014 prošel poslaneckou sněmovnou zákon, jehož součástí je zrušení vojenského újezdu v 
Brdech. Řada lidí to přijala s nadšením, někteří s porozuměním, někteří však stále tento krok odmítají. 
Můj názor je tento. Klíčové rozhodnutí učinila Armáda ČR a Ministerstvo obrany tehdy, když oficiálně 
deklarovaly, že vojenský újezd (VÚ) Brdy nepotřebují, a to zejména ze dvou důvodů: 1. Na velikost naší 
současné armády máme voj. újezdů příliš mnoho a 2. VÚ Brdy svým charakterem není pro výcvik soudobé 
moderní armády vhodný. 
  Jaké toto (v tomto případě správné)rozhodnutí poslanců (a doufejme, že takové bude i rozhodnutí senátorů a 
prezidenta) bude mít důsledky? 
  1. Bude ukončen nepřijatelný stav, kdy armáda již rezignovala na ostrahu prostoru a toto rozsáhlé území není 
chráněno ani režimem voj. újezdu ani žádným jiným. Ihned po zániku VÚ bude vládou zřízena chráněná 
krajinná oblast (CHKO). 
  2. Obcím nyní přilehlým k VÚ budou navrácena historická katastrální území. Pro jejich odnětí, kterým byl 
vznik vojenského prostoru, totiž pominul důvod. Obce nedostanou tato území do majetku, ale pouze do správy. 
Do majetku dostanou jen vodní zdroje a zařízení pro jímání vody tak, aby o ně mohly řádně pečovat.  K 
případným protipovodňovým opatřením se obce, jakožto účastníci řízení a správci území, budou moci 
kvalifikovaně vyjadřovat. 
  A jaké jsou nejčastější námitky odpůrců zrušení VÚ? 
 Do Brd se údajně chystají vniknout tzv. developeři, kteří chtějí na jejich území budovat rekreační, sportovní a 
jiné areály. Jak tzv. podbrdské obce, tak kraje (Středočeský i Plzeňský) deklarovaly, že něco takového 
nepřipustí, a to prostřednictvím územního plánování. Území bude navíc nadále v režimu ODOS (oblast důležitá 
pro obranu státu) a nově i v režimu dle statutu CHKO. 
Dále panují obavy o přírodu a její ochranu. Je jisté, že statut VÚ zakonzervoval některé přírodně vzácné lokality, 
protože do nich znemožnil přístup. Aktivní péče o tato území však byla nulová, což je logické, protože armádu 
opravdu nemáme proto, aby se starala o přírodu. To bude úkolem správy CHKO. 
Další obavy se týkají údajného přívalu turistů a jejich negativního působení v lesích. Myslím si, že ten, kdo chtěl 
mermomocí vidět Brdy, už je viděl. K jistému zvýšení návštěvnosti oblasti určitě dojde. To však rozumně 
vedené obce spíše vítají a berou to jako příležitost pro svůj rozvoj. Turisty je třeba nakrmit a napojit, někdy i 
ubytovat, půjčit jim kola, prodat jim mapy atd. atd. A odpadky v lesích? Ty jsou z drtivé většiny na okrajích lesů 
a i z jejich charakteru vyplývá, že jejich původci jsou místní lidé, tedy ti, kteří mají největší strach z turistů. 
Jsem přesvědčen, že odpor některých zastánců starých pořádků (Brdy vojenské) k pořádkům novým (Brdy 
civilní) pramení z jejich oprávněného pocitu, že přicházejí o určité výsady (povolenky ke vstupu a vjezdu), že už 
jim budou k ničemu známosti mezi vojáky a vojenskými lesáky, že už ty hory nebudou jenom jejich, že už 
nebudou něco víc než ti ostatní. I proto bude dobře, bude-li zdárně dokončen legislativní proces zcivilnění Brd. 
                                                       Jiří Kantor 



Český zahrádkářský svaz ZO Strašice informuje: 

V roce 2014 proběhla druhá část oprav na vnitřních prostotách moštárny. Byla dokončena oprava provozní 
místnosti se zabudovaným hydraulickým lisem a k tomu nutné dílčí opravy a úpravy tak, aby vše bylo 
připraveno na moštování, které začalo 20. září 2014. V průběhu posledních měsíců před zahájením samotného 
moštování, bylo pokračováno dosti intenzivně na úpravách společenské místnosti a bývalého skladu. Byla 
opravena elektroinstalace, položena nová podlahová dlažba z dlaždic, sklad byl rozdělen na nutný skladovací 
prostor a z druhé části bylo vybudováno úplné sociální zařízení, které zde chybělo. Následovalo malování 
uvedených prostor a následně generální úklid. Zásluhy na zvelebení celého objektu, který je vlastnictvím ZO 
zahrádkářů, má dobrá parta 19 členů, kteří neúnavně a bez nároků na odměnu v tomto roce 2014 zde odpracovali 
celkem 748 brigádnických hodin a za to jim patří veřejné uznání a poděkování. Letošní sezona byla proti roku 
2013 (kdy bylo zpracováno jen 1100 kg ovoce) úspěšná. Bylo zpracováno 4612 kg ovoce a to jak pro členy ZO, 
tak i pro občany naší obce. Dne 10.prosince 2014 se konal za podpory Územního sdružení ČZS v Rokycanech a 
finanční podpory krajského )řadu pro Plzeňský kraj 3.ročník soutěže v nakládání okurek, zeleniny a 
kompotů. Celkem z 11 organizací  ÚS – Rokycany se zúčastnilo 29 jednotlivců v okurkách a mimo soutěž 
v čalamádách, kompotech, marmeládách a v tom co dokáží ženy z vypěstovaných komodit vykouzlit.  Ve 29 
vzorcích okurek byly naše ženy zastoupeny 8 vzorky. Velice potěšitelné pro naší  ZO je umístění našich 
zástupců. V konečném hodnocení obsadily naše ženy: 1.místo  p.Kováčová Věra, 4.místo. p.Hofmanová Miluše, 
5.místo p.Kleknerová Edita – všechny obdržely diplom a věcné ceny. Dále pak obsadily : 8.místo p.Šnaiberková,  
9.místo p.Brejšková, 10.místo p.Soukupová, 11.místo p.Štochlová,13.místo p.Černá. Uvedeným gratulujeme za 
reprezentací naší ZO a je vidět, že  ve  Strašicích  to prostě umí!!!  

                                          Za ZO ČZS Strašice předseda Miroslav Hofman 

Místní knihovna Strašice a Pionýrská 
skupina Trojlístek Strašice 

 zvou na  

Maškarní bál pro děti 

 7.2.2015 od 15 hodin 

 do Velkého sálu Společenského domu ve 

Strašicích.  

Společenská rubrika 
  
Dne 5.12.2014 oslavili manželé Alenka          
a Viktor Kudielkovi krásné výročí – 50 let 
společného života. K jejich zlaté svatbě jim 
v kruhu rodiny pan starosta popřál v obřadní 
síní obecního úřadu hodně štěstí                      
a spokojenosti do dalších společných let. 
  
 



V neděli 7.12.2014 se také v obřadní síni 
uskutečnilo vítání nových občánků do života. 
Starosta Jiří Hahner přivítal Filípka Endrese, 
Vlastíka Šilhána, Zdeněčka Voborníka, 
Honzíka Dostála, Nikolku Žákovou a Elišku 
Němcovou. Přednést pásmo básniček přišly 
jako tradičně děti z mateřské školky. Rodiče 
se podepsali do pamětní knihy a obdrželi 
drobné dárečky pro své ratolesti. 
 
 
Závěr roku 2014 v Muzeu Středních Brd 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Závěrečný měsíc roku 2015 byl v muzeu poměrně krátký. Mohou za to hlavně nevybrané dny dovolené 
zaměstnanců, které bylo ze zákona nutné povinně vyčerpat. A tak se brána muzea po 15. prosinci ještě více 
přivřela a otevřeno jsme od tohoto data měli pouze ve středu. Dlužno však poznamenat, že pokud si někdo 
návštěvu telefonicky vyžádal, byla mu umožněna. Stejně jako ubytování  a v téhle souvislosti je příjemné 
konstatovat, že na Silvestra byla již tradičně lůžka obsazena. 
  Výše uvedené skutečnosti ale neznamenají, že muzejní aktivita v prvé polovině prosince nějak poklesla. Opak 
je pravdou. Předně jsme ve spolupráci se strašickým divadelním souborem „Prašivina“ veřejnosti představili 
poslední loňský doprovodný program k rozloučení s rokem stoletého jubilea zahájení první světové války. Pojali 
jsme jej netradičně v podobě dramatizace básně, 
resp. sbírky „Radosti života“ od Františka Gellnera. 
Divadelní kus se stal poctou nejen osobnosti 
předválečného novináře, básníka, kreslíře a 
karikaturisty, jenž se stal nezvěstným na haličské 
frontě dne 13. září 1914. Byla i vzpomínkou na 
hekatomby válečných obětí, ať již zahynuly přímo na 
bojišti, anebo v zázemí. Gellnerovy „Radosti života“ 
zdramatizoval a režíroval Martin Lang – a jednalo se  
nejspíš o první divadelní počin, neboť jsme nezjistili, 
že by kdy někdo obdobným způsobem Gellnerovu 
sbírku uchopil. Poděkování za výkon patří všem 
hercům a muzikantům bez rozdílu: Janě Bělové, 
Yvettě Klučkové, Ivetě Sýkorové, Šárce Veselé, 
Janu Horskému, Ivanu Chudobovi, Juliu Jindrovi, 
Petru Matějkovi, Janu Sovadinovi. Skvělou práci 
odvedla i jevištní technika obsluhovaná Martinem Weberem či jevištní spolupráce Lucie Laštovičkové, jež 
vkusně navrhla i grafiku programu a propagace. Poděkování ovšem náleží hlavně skvělému obecenstvu (92 
diváků), které nešetřilo potleskem na otevřené scéně. Hru budeme v r. 2015 na žádost mnohých, kteří 
představení z jakéhokoliv důvodu nestihli, reprízovat. Nejspíše v měsíci březnu. 

  Neustávajícímu zájmu se těšil nový Strašický betlém 
autorky Jindřišky Hánové. Právě jeho prohlídky byly 
nejčastějším důvodem k prosincové návštěvě muzea. 
Velmi se těšíme na příští advent, kdy by se betlém měl 
zaskvět v plné parádě v upraveném plenéru ve středu 
obce. Výstava autorčiných obrazů i betlém sám však 
budou k vidění v muzeu ještě do 1. února 2015. 
4. prosince se M. Lang zúčastnil tradičního 
Hornického semináře v Národním technickém muzeu 
v Praze, kde přednesl příspěvek „Centrum Caolinum 
v Nevřeni – nový muzeální počin věnovaný dějinám 
hornictví“. Prezentoval zde výsledky naší práce pro 
obec Nevřeň v okr. Plzeň – sever, pro níž jsme 
vypracovali libreto neobvyklé multimediální expozice 

o těžbě kaolinu a o přírodních zajímavostech na severu plzeňské pánve. Na stejné téma vyšel i náš článek ve 



Věstníku Asociace muzeí a galerií. Langův seminární příspěvek vyjde i v Rozpravách NTM. Naši radost z letos 
dobře odvedeného díla v Nevřeni však velmi zkalila nanejvýš smutná zpráva o nečekaném skonu naší milé 
spolupracovnice na úkolu a kolegyně, paní Boženy Royové, vynikající muzejnice a archivářky, vedoucí Muzea 
v Horní Bříze. Zesnula 27. prosince 2014. Čest její památce! 
  12. prosince 2014 schválila Poslanecká sněmovna zákon o zrušení Vojenského újezdu Brdy. Zákon ještě míří 
do Senátu, kde by měl být projednáván již v první polovině ledna 2015. Držme palce, aby prošel i horní 
komorou Parlamentu. Znamená otevření cesty k ochraně brdské přírody vyhlášením CHKO Brdy i návratu 
správy věcí veřejných do území, o něž Plzeňský kraj a hlavně jeho obce přišly zákonem o vojenských újezdech 
z r. 1949. Přitom základní teze o „povojenském“ uspořádání VÚ Brdy vzešly z Obce Strašice i Muzea Středních 
Brd a staly se základem pro práci rezortu obrany, vnitra a životního prostředí. Výrazně jsme se účastnili i na 
přípravách vedoucích k vyhlášením zámečku Tři trubky a sousedící malé vodní elektrárny za kulturní památku. 
V prosinci vyšlo poslední loňské číslo časopisu Vítaný host, kde naleznete i náš článek o nezvykle vypadající 
stavbě poměrně málo široké veřejnosti známého zámku v Újezdu u Horšic na Přešticku. Časopis je k dostání 
v pokladně muzea. Tamtéž, jakož i na Obci obdržíte i dotisk sbírky básní Jaroslava „Kutlocha“ Šlejmara „Cesta 
do proměnliva“.  Tomáš Makaj pro vás připravuje další materiály pro přednáškový cyklus z historie Strašicka, 
tentokráte to budou Strašice  barokní. Akce je plánovaná na únor a měla by ji doplnit výstava starých barokních 
tisků, které se přímo dotýkají historie naší obce. Mezi vystavovanými exponáty budou i exempláře Bible 
svatováclavské ( vydání 1677, 1771). V měsíci březnu by měla být také realizovaná výstava ve Zbiroze, bude se 
týkat pytláckých příběhů z oblasti Středních Brd i části Podbrdska. O všech akcích vás budeme podrobně 
informovat. 
Vykonali jsme v loňském roce v muzeu dost, anebo málo? Tohle je otázka především pro vás, milí čtenáři. 
Budeme rádi, když nám vaše názory řeknete 
přímo u nás, v muzeu. Těšíme se vás i s novým 
programem akcí, který právě nyní vzniká.        
A dovolte nám na závěr popřát vám v Novém 
roce vše nejlepší, hlavně v tom, co si nikdo 
z nás nikde a nikdy nemůže koupit za žádné 
peníze…      
 

ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK 2015 
 

A TEPLO V SRDCI VÁM PŘEJE 
MUZEUM STŘEDNÍCH BRD, 

STRAŠICE 
 
 
 
 

Skauting ve Strašicích – pokračování  č.27 

Začíná Nový rok  2015 a je vhodné si vzájemně popřát dobrého 
zdraví a štěstí i do roků dalších. Ve vzpomínání  na činnost našich 
oddílů po zrušení Junáka nám budou pomáhat zápisy v kronikách. 
Ovšem ve 

zkrácené 
úpravě, aby 
byly pro 

obecní měsíční jako je Barňák, únosné. A tak se dostáváme 
do roku 1971, kdy bylo první významnější akcí 
„Velikonoční pozdravení děvčatům“, při kterém asistovala 
i naše kapela. Následoval sběr šrotu 22. května a brigáda u 
pomníků – Mistra Jana Husa, Jana Nepomuckého, sv. 
Antonína a Pomníku padlých na náměstí. Sešlo se nás 17 a 
tak jsme se mohli o úklid podělit. V tomto období již 
dospělí vedoucí  připravovali  program a potřebné 
vybavení pro první vodácké putování. Jeho termín jsme domluvili na začátek srpna od 6. 8. do 12. 8 .1971.    



Během příprav jsme pobrali s dětmi 
především zásady bezpečné plavby po řece. 
Proto jsme také zvolili poměrně klidnou řeku 
Berounku. Ale, chtělo nás jet 28 a jedinou 
kánoj měli vedoucí Věra a Dan! Nejméně 8 
lodí jsme si museli vypůjčit. Pomohli vodáci 
z Plzně a Rokycan. Ještě teď děkujeme! Ale ta 
přeprava! Nakonec jsme se všichni sešli na 
tábořišti u Dolanského mostu. Následovala 
zrychlená instruktáž v ovládání kánoí a hurá 
na vodu. Údolí Berounky je poměrně hodně 
známé, tak jen připomenu vodní elektrárnu 
v Darové, Liblín, Krašov, který jsme 
navštívili, Zvíkovec, Skryje s Týřovem, kde 
na nás čekali rodiče a odvezli pět účastníků na 
taneční do Rokycan, aby je v noci opět dovezli nazpátek. Prostě zážitků byla celá řada, ale musíme je nechat 
zapsané v kronice, protože jsme museli také dojet ke Křivoklátu a Berouna, kde naše putování po 90 kilometrech 
po řece skončilo. Datum i čas jsme měli předem domluvené, tak tedy přijel náklaďák s vlekem pro lodě a my se 
vraceli vlakem a autobusem domů. Plni zážitků a hlavně zdrávi! A po prázdninách jsme se opět sešli na 
pravidelných schůzkách a při práci na nové klubovně u Padrťáku. 

Pro lednový Barňák 2015  Vlastimil Šmolík 

Místní knihovna informuje 

   Rok 2014 uplynul jako voda a před námi stojí nový rok 2015, který pro nás znamená celou řadu nových úkolů. 
Ostatně není jednoduché zajistit chod Společenského domu ( PDA) po stránce provozování kulturních akcí.  
V současnosti budeme pokračovat  v trendu pronájmů, zápůjček i vlastního pořádání v naší režii. To klade 
vysoké nároky nejen na zaměstnance, ale také na členy kulturní komise. Jedině tak může být zajištěn chod sálu  
společně s kontrolou a ochranou  majetku obce před poškozováním. S tímto nelehkým úkolem každoročně 
počítáme a doufáme, že i návštěvníci našich kulturních zařízení se budou chovat kulturně.  Ale vraťme se 
k tomu, co nás všechno čeká. V únoru bude zahájen cyklus přednášek Tomáše Makaje zaměřený na novověkou 
historii Strašicka, spojenou s výstavou starých barokních tisků ( Malý sál). V dubnu by měla být otevřena 
výstava o Brdech a zároveň by měly proběhnout i křty knih Brdské edice. Nebojte se, nečeká nás jen historie. 
Místní knihovna připravuje celou řadu akcí pro děti a tak se opět bude konat Noc s Andersenem či oblíbené 
Maškarní bály. Přehled všech akcí bude průběžně uveřejňován na stránkách obce,  Místní knihovny, v obecním 
zpravodaji atd. Z komise pro partnerství zazněla potřeba vytvoření virtuálního kalendáře. V tomto se jí budeme 
snažit vyhovět i přes to, že se nám dlouhodobé modely uveřejňování v minulosti neosvědčily, neboť kultura je i 
dnes sférou pohyblivou a to především z ekonomických důvodů.  
   Nu, budeme se snažit řídit heslem jednoho nejmenovaného kuchaře „Levně a chutně“. Doufejme, že s námi 
budete spokojeni. Odbor kultury se vám bude snažit maximálně vyjít vstříc a jsme rádi za každé podněty 
směřující ke zlepšení obrazu naší obce. Stejně tak se budeme snažit měnit Barňák k lepšímu a rozšířit spektrum 
článků o místopisné povídání. Tím vlastně navážeme na facebookový  projekt Strašice v proměnách času. 
Postupně také řešíme vizáž časopisu, respektive jeho tiskovou i elektronickou podobu. Bohužel musíme 
připomenout, že nám odešel jeden z významných přispěvovatelů pan Jan Vaněk, který nám každoročně 
připravoval jízdní řády do přehledných tabulek. Taktéž musím připomenout i Ing. Jana Kroftu, který také dříve 
zasílal do našeho obecního zpravodaje své články. Zkrátka a dobře, časy se mění a realita života je poněkud 
tvrdší. Tím bychom chtěli opět připomenout i včasné zasílání článků do Barňáku. Uzávěrka je vždy 25. dne 
v měsíci. Na závěr vás však nebudeme strašit…Přejeme všem do Nového roku 2015 hodně štěstí, zdraví, 
optimismu a kulturních zážitků … 

 


